
Drenthe en Gelderland willen
gezamenlijk  de  overlast  van
de wolven aanpakken

De  provincie  Drenthe  onderzoekt  momenteel  de  mogelijkheden
voor  afschot  van  wolven  als  preventieve  maatregel  tegen
aanvallen  op  vee.  Samen  met  Gelderland,  waar  ook  veel
problemen ervaren worden, wil Drenthe intensief samenwerken om
de overlast van de wolf aan te pakken. De provincie wil kijken
of de interventierichtlijn wolf-vee toegepast kan worden, maar
dit vereist verder onderzoek op juridisch vlak vanwege de
beschermde status van de wolf.
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De  richtlijn  houdt  in  dat  bij
herhaaldelijke  aanvallen  van  wolven  op
goed  beschermd  vee,  een  wolf  uit  de
populatie genomen kan worden. Er zijn vijf
criteria waaraan voldaan moet worden voor
afschot,  waaronder  herhaaldelijke
aanvallen  binnen  één  gemeente  op  goed
beschermd vee en afschot binnen een straal van één kilometer
van de aanvalslocatie tot uiterlijk 21 dagen na de aanval.

Het is echter belangrijk dat het vee goed beschermd wordt met
wolfwerende  rasters,  wat  een  wettelijke  plicht  is  voor
dierhouders en een voorwaarde om te mogen ingrijpen indien
nodig.  De  provincie  Drenthe  heeft  een  subsidieregeling  om
dierhouders  te  ondersteunen  bij  het  aanschaffen  van
wolfwerende  rasters.

De provincie benadrukt dat de rasters wel degelijk effectief
zijn ondanks enkele recente aanvallen binnen de rasters, met
name bij het Drents-Friese Wold. Er wordt aangeraden om in dat
gebied  te  kiezen  voor  een  andere  vorm  van  wolfwerende
afrastering.  Drenthe  streeft  ernaar  om  uiteindelijk  een
wolfvrije regio te worden en hiervoor wordt er gelobbyd in Den
Haag en Brussel. Daarnaast werkt Drenthe samen met andere
provincies om gezamenlijk de wolfproblematiek aan te pakken en
wordt er geleerd van de ervaringen in andere provincies.

Gelderland wil grenzen kunnen
stellen  aan  wolvenpopulatie
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in de provincie

Het  college  van  Gedeputeerde
Staten van de provincie Gelderland wil grenzen stellen aan de
wolf in de provincie. In nieuw wolvenbeleid staat hoe het
college wil toewerken naar een meer beheersbare situatie. De
subsidie voor preventie wordt verbreed en het college wil
probleemwolven  sneller  aanpakken.  Het  provinciebestuur  wil
eerder tot afschot kunnen overgaan bij onveilige situaties
zoals aanvallen op goed beschermd vee. Als in een gebied 2
keer een wolf een wolfwerend raster passeert, moet de wolf
daar afgeschoten kunnen worden.

De  preventie
tegen
wolvenaanvalle
n  op
weidedieren
moet  beter,
vindt  het
college.  Door
de
subsidieregeli
ng  te
verbeteren,
moet  het
draagvlak  voor  preventieve  maatregelen  groter  worden.
Gedeputeerde Staten willen daarom op advies van de Gelderse
Wolvencommissie de subsidieregeling hiervoor verruimen naar de
hele provincie en alle kwetsbare hoefdieren, zoals pony’s en
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kalveren.  Op  dit  moment  kunnen  alleen  schapen-  en
geitenhouders  op  de  Veluwe  subsidie  krijgen.

De komende jaren wil het college 1 miljoen euro per jaar
uittrekken om aanvallen door wolven op vee te voorkomen. Het
moet daarbij ook makkelijker worden om subsidie aan te vragen
en schades af te handelen. Gedeputeerde Staten vinden het
bijvoorbeeld niet meer nodig om DNA-onderzoek af te wachten.
Dan kan de schade sneller worden uitgekeerd.

Op  de  Veluwe  leven  nu  circa  80  wolven.  Gezien  de  vele
aanvallen op dieren en een groeiend gevoel van onveiligheid
bij mensen vinden Gedeputeerde Staten dat daarmee een maximale
wolvenpopulatie is ontstaan in Gelderland. Om populatiebeheer
mogelijk  te  maken,  moet  er  een  internationaal  wolvenplan
komen. Het provinciebestuur doet een dringend beroep op de
minister van LNV om hier het initiatief voor te nemen. Bij de
Europese Unie wordt gelobbyd om de beschermde status van de
wolf te verlagen.

Gedeputeerde  Staten  leggen  het  nieuwe  beleid  voor  aan
Provinciale Staten met daarbij het verzoek om snel extra geld
beschikbaar  te  stellen  om  de  subsidie  voor  preventie  te
verbeteren.   

 

bron: Provincie Gelderland, 21/11/2023

Jacht op andere wilde dieren
op  Veluwe  mag  doorgaan
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ondanks komst van wolf

Het jagen op wilde dieren op de Veluwe kan ondanks
de komst van de wolf gewoon doorgaan. Dat heeft de
rechtbank Midden-Nederland dinsdag bepaald.
De  Faunabescherming  is  bang  dat  het  jagen  op  damherten,
edelherten, wilde zwijnen en reeën leidt tot een verstoring
van de wolf. Daarom spande de organisatie een rechtszaak aan
tegen de jachtontheffing.

De wolf heeft zich de afgelopen jaren op de Veluwe gevestigd
met meerdere roedels. De wolf is een beschermde diersoort in
Europa.

Maar het jagen op wilde hoefdieren op de Veluwe hoeft dus niet
te worden stilgelegd vanwege de komst van de wolf. Volgens de
rechtbank is het niet duidelijk of de wolven inderdaad door de
jacht worden verstoord.
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De  rechtbank  baseert  zicht  op  een  rapport  van  de
Rijksuniversiteit Groningen. De ontwikkelingen moeten volgens
de wetenschappers eerst verder worden onderzocht. Ook oordeelt
de rechtbank dat uit het rapport niet blijkt dat de mogelijke
verstoring  invloed  heeft  op  de  overlevingskansen,  de
voorplanting  of  het  leefgebied  van  de  wolf.

 

Faunaschade  op  Gelderse
natuurpercelen  niet  langer
vergoed

De provincie Gelderland geeft vanaf 1 november geen
tegemoetkoming meer bij faunaschade op natuurpercelen.
Dat geldt ook op natuurgraslanden in ganzenrustgebieden
waar  dat  de  laatste  jaren  nog  wel  het  geval  was.
Daarmee wordt stapeling van natuurbeheervergoeding en
faunaschades  voorkomen.  Voor  natuurpercelen  die
meerjarig worden verpacht en waarbij het contract voor
15  mei  2022  is  afgesloten,  geldt  een  tijdelijke
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uitzondering op de nieuwe regel. Voor deze percelen mag
tot 2025 wel een tegemoetkoming in faunaschade worden
aangevraagd.
 

Het besluit betekent dat voor faunaschade die zich voordoet op
gronden van het Gelders natuurnetwerk geen tegemoetkoming meer
kan worden aangevraagd bij BIJ12. Het gaat om percelen die met
een beheertype op de kaart staan in het natuurbeheerplan van
de provincie Gelderland. Ze vallen onder het Subsidiestelsel
Natuur en Landschap en hebben primair een natuurfunctie, geen
landbouwfunctie.

Met het invoeren van de nieuwe beleidsregels vervalt ook de
toets op landbouwkundige beperkingen in Gelderland. Zo hoeven
boeren met gepachte percelen met landbouwkundige beperkingen
niet  langer  een  pachtovereenkomst  aan  te  leveren  bij  een
aanvraag om een tegemoetkoming. Dit maakt het aanvraagproces
eenvoudiger.

De  tegemoetkoming  in  faunaschade  is  oorspronkelijk  bedoeld
voor  landbouwbedrijven  die  voor  hun  bedrijfsvoering
afhankelijk zijn van de gewasopbrengst van hun gronden. De
tegemoetkoming  compenseert  de  gemiste  inkomsten.
Natuurpercelen worden niet primair ingezet voor de landbouw.
Bovendien hebben deze gronden een lagere economische waarde en
opbrengst dan grond met een landbouwbestemming.

Toch werd hier in een groot aantal gevallen een tegemoetkoming
in schade voor verleend. De provincie Gelderland vindt dat
niet  langer  passend.  Verder  is  het  zo  dat  eigenaren  van
natuurpercelen  –  naast  een  vergoeding  voor  faunaschade  –
meestal  ook  subsidie  vanuit  het  Subsidiestelsel  Natuur  en
Landschap krijgen. Met de nieuwe beleidsregels wordt stapeling
van natuurbeheervergoeding en faunaschades voorkomen.

 



bron: BIJ12, 08/12/2022

Gelderland  gaat  met
paintballgeweren  op  tamme
wolf schieten

Hoe schuw zijn de wolven nog?

De provincie Gelderland gaat paintballgeweren gebruiken om een
tamme wolf af te schrikken. Het is de bedoeling dat de wolf zo
weer schuw wordt en minstens dertig meter afstand houdt van
mensen. Vooral een jong exemplaar is nu te nieuwsgierig naar
mensen.

Het gaat om de wolf die recent te zien was op beelden die
waren gemaakt op de Hoge Veluwe, waarbij hij vlak langs een
gezin liep.

Vorige week is het besluit genomen om paintballgeweren in te
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zetten, zegt de provincie Gelderland: “We hebben te maken met
een wolf die te tam is. Dus we moeten hem afschrikken van
mensen”, zegt een woordvoerder tegen Omroep Gelderland.

De provincie gaat voor het schieten eigen handhavers inzetten.
In de ontheffing is te lezen dat de handhavers herkenbaar
zullen zijn voor het publiek.

In het integraal wolvenplan, dat alle provincies samen in 2019
hebben opgesteld, staat beschreven wat er moet gebeuren met
een probleemwolf. De wolf is internationaal aan alle kanten
beschermd  en  mag  niet  verstoord,  verjaagd  of  afgeschoten
worden. De wet Natuurbeheer geeft wel de mogelijkheid om iets
te  doen  tegen  een  probleemwolf.  Gelderland  heeft  nu
toestemming  verleend  voor  schieten  op  de  wolf  met  een
paintballgeweer.

Parkdirecteur Van Voorst tot Voorst van Nationaal Park De Hoge
Veluwe is niet blij met de maatregel. “Ze willen de beesten
bang  maken,  zodat  ze  mensen  niet  aanvallen.  Het  is  een
schijnoplossing om maar niet te hoeven zeggen: schiet de wolf
maar dood”, zegt Van Voorst tot Voorst.

De Hoge Veluwe zegt wel te zullen meewerken aan de nieuwe
werkwijze.

Aangifte

De beelden van de wolf nabij het gezin leidden tot ophef, net
als  beelden  daarna  van  natuurfotografen  die  een  wolf
omsingelden.

Stichting  De  Faunabescherming  heeft  vorige  week  daarom
aangifte gedaan tegen de directie van Het Nationaal Park De
Hoge Veluwe. Het zou zijn zorgplicht niet nakomen, waardoor
een of meer wolven hun natuurlijke angst voor mensen verliezen
en tam zijn geworden. Het Nationaal Park zegt geen belang te
hebben bij tamme wolven en sprak van een “kansloze missie”.
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Nederland worstelt met de terugkeer van de wolf. Eerder maakte
NOS op 3 daar deze aflevering van de podcast Lang verhaal kort
over

Landelijke  vrijstelling  vos
weer van kracht in Gelderland

Afgelopen week maakte de Faunabeheereenheid Gelderland bekend
dat het advies om geen gebruik te maken van de landelijke
vrijstelling voor de vos is ingetrokken. Dit betekent dat de
vos in Gelderland vanaf heden weer bejaagd kan worden in het
kader van de landelijke vrijstelling.

De rechtbank Midden Nederland deed in maart de uitspraak dat
de landelijke vrijstelling voor het doden van de vos onbevoegd
in de Regeling natuurbescherming is opgenomen. De rechtbank
verklaarde daarmee de bepaling onverbindend ten aanzien van de
vos. Als gevolg hiervan gaven meerdere Faunabeheereenheden het
advies om geen gebruik te maken van de landelijke vrijstelling
voor de vos. Op dit moment heeft de minister deze rechterlijke
uitspraak nog niet nader geduid.

De Faunabeheereenheid Gelderland heeft inmiddels besloten het
advies, om de vos niet te beheren, in te trekken na intensief
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overleg  met  juristen  en  de  provincie  Gelderland.  De
faunabeheereenheid ziet geen noodzaak meer om geen gebruik te
maken van de landelijke vrijstelling voor het doden van de
vos. Wat dit ingetrokken advies van de Faunabeheereenheid van
Gelderland betekent voor de andere provincies is momenteel
onduidelijk.


